

榮譽院士利易海倫女士 Mrs Helen LEE YICK Hoi-Lun, Honorary Fellow



利易海倫女士
Mrs Helen LEE YICK Hoi-Lun

利易海倫女士，偉倫基金有限公司主席，為已故利國偉博士大紫荊勳賢夫人。利女士幼承庭訓，才德兼備，堪稱結合傳統與現代女性優點之典範。利女士與利博士結褵大半世紀，鶼鶼情深。利博士睿智雄才，乃香港金融巨擘，事業與公職諸務繁劇，利女士則全力主內，不但持家有道，更經常陪伴利博士在港或出國參加各項公務活動。利女士相夫教子，社會上早已交口稱譽；利博士得以專注對外，全無後顧之憂，得利女士助力良多。

利女士與利博士最重視教育，尤其致力推動香港高等教育發展，並捐助鉅大資源，培訓人才。上世紀 70 年代初，何善衡博士有意興辦學院培訓財金界人才，由利博士向政府申請撥地建校，1980 年選址於沙田小瀝源創辦恒生商學書院（恒商）。由選址到建校，利女士多次陪同利博士到小瀝源視察環境；工程施工期間，又不時到工地跟進施工進度，出心出力，難能可貴。

利博士於 1979 年至 1994 年間先後擔任恒商校董會副主席、校務委員會主席及校監，由爭取撥地建校，以至發展為恒生管理學院（恒管）出謀獻策，貢獻殊深。學院有今日的發展，利博士居功至偉，而利女士亦功不可沒。

利女士與利博士多年來以「偉倫基金有限公司」的名義熱心支持及促進香港、國內以至海外教育及醫療事業的發展。他們對北京、上海、廣州、開平、江門等地的地方建設、教育及醫療事業作出慷慨的捐助，其樂善好施的善舉，深受各界頌揚，利女士更獲江門市及開平市授予榮譽市民的榮銜。

利博士晚年抱恙，利女士侍奉在側，躬親照料，摒絕一切社交活動，廢寢忘食，涼燠在心，長逾十年之久，情義感人。利博士生前對醫療、教育非常關注，於大學發展尤其盡心竭力，貢獻卓越，利女士亦繼承其志業。恒管利國偉教學大樓，即利女士為紀念利博士而以伉儷設立之偉倫基金名義捐資興建，本學院受惠良多。利女士齊家治業，擔任家族企業偉倫有限公司董事會主席，對集團運作管理有條不紊，並矢志延續利博士奉獻慈善公益、利物濟人之本念，裏外兼周，可謂巾幗翹楚。

利女士盡心家庭，奉獻社會，懿德可風。我謹代表恒生管理學院，恭請主席女士頒授名譽院士銜予利易海倫女士，以作表揚。

Mrs Helen Lee Yick Hoi-Lun, Chairman, Wei Lun Foundation Limited, and spouse of the late Dr the Honourable Lee Quo-Wei, GBM, is an exemplar of a virtuous wife possessing all the fine traditional and modern attributes. The couple were married for more than half a century. Dr Lee was an iconic banker and politician with noteworthy contributions to Hong Kong, and behind him, Mrs Lee looked after the family and accompanied him on many important occasions. With Mrs Lee's unswerving support, he was able to concentrate on his efforts in public services.

Dr and Mrs Lee attached great importance to education, in particular, higher education in Hong Kong. In the early 1970s, the late Dr Ho Sin-Hang intended to nurture banking and finance talents by setting up a training school. Dr Lee therefore liaised with the government on lands application. In 1980, the Hang Seng School of Commerce (HSSC) was being built in Siu Lek Yuen, Sha Tin, and Mrs Lee accompanied Dr Lee on frequent on-site inspections during its construction.

From 1979 to 1994, Dr Lee assumed various pivotal roles in HSSC - Vice-Chairman of the Board of Directors, Chairman of the College Council and Chancellor, and made significant contributions in lands application and strategic development for the School. He laid a solid foundation for the development of the present Hang Seng Management College (HSMC). All the time, his accomplishments were made with solid backing by Mrs Lee.

Through Wei Lun Foundation Limited, the couple made numerous donations to educational and

medical institutions as well as charitable and community service organisations in Hong Kong, China and overseas to provide funding and resources to encourage and support advancements in the field of education and medicine. They made generous contributions to the city development, education and health services in Beijing, Shanghai, Guangzhou, Kaiping and Jiangmen. Renowned for her philanthropy, Mrs Lee was awarded the title of "Honorary Citizen" by the cities of Jiangmen and Kaiping.

Mrs Lee kept Dr Lee company and cared for him for over 10 years in his sunset years while he was ill. During the period she excused herself from all social activities. She has been following the philanthropic footsteps of the late Dr Lee, especially in health services and education. As the Chairman of Wei Lun Foundation Limited, which is named after the couple, she judiciously oversees its operations in addition to her familial responsibilities. To commemorate Dr Lee and to carry on his efforts in supporting education, Mrs Lee made a generous donation to HSMC to name and construct the Lee Quo Wei Academic Building through the Wei Lun Foundation Limited.

Madam Chairman, Mrs Lee is a paradigm of a devoted wife and responsible citizen in her tireless and generous efforts in serving her family and the community. In recognition of her contributions to HSMC and to society, and on behalf of the Hang Seng Management College, I present to you Mrs Helen Lee Yick Hoi-Lun and request you to confer on her the award of Honorary Fellowship.